
1 
 

 

 

 

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОПАЗВАНЕ НА ОКОЛНАТА СРЕДА, ЗЕМЕДЕЛИЕ 

И ГОРИ 

П Р О Т О К О Л № 1 0 4  

от съвместно заседание на Постоянната комисия по опазване на околната 

среда, земеделие и гори, проведено на 13.07.2023 г.  

Днес, 13.07.2023 г. в зала 1 на ул. „Московска“ № 33 се проведе 

заседание на Постоянната комисия по опазване на околната среда, 

земеделие. Заседанието беше открито от г-жа  Лорита Радева –председател 

на комисията в 09.30 часа. 

При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват  10   

общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. 

Списъкът на присъстващите членове на комисията е приложен към 

протокола – Приложение № 1. 

Г-жа Лорита Радева подложи на гласуване дневния ред. 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
10 

За 10 

Против Няма 

Въздържали се Няма  

Лорита Радева - за 

Анна Стойкова- за 

Симеон Колев – за 

Радослав Абрашев -за 

Николай Стойнев – за 

Ивайло Петков - за 

Силвия Дойчинова - за 

Иво Божков - за 

Иван Виделов – за 

СТОЛИЧНА ОБЩИНА 

1000 София, ул. Московска № 33, Тел. 93 77 591, https://council.sofia.bg/ 
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Съгласно проведеното гласуване дневния ред е приет. 
  

По т. 1 от дневния ред: 

Доклад вх. № СОА22-ДИ05-1312/10/09.06.2023 г. относно приемане на 

„Програма за опазване, устойчиво ползване и възстановяване функциите 

на почвите с План за действие на Столична община“ с вносител Десислава 

Билева – зам.-кмет на СО 

Г-жа Л. Радева поясни, че трябва да се отчете едно изменение, 

което е направено от Комисията по местно самоуправление във връзка с 

приемането на Програмата за опазване и устойчиво ползване и 

възстановяване функциите на почвите. Цитирано е приложение към точка 1 

от проекта за решение, да се добави съгласно приложение 1, след запетая в 

края на изречението. 

След направеното уточнение по доклада, г-жа Л. Радева подложи 

на гласуване решението на комисията: 

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект за 

решение, като предлага в края на т. 1 от проекта за решение да 

се добави текстът: „Съгласно Приложение № 1“ 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
10 

За 10 

Против Няма 

Въздържали се Няма  

Лорита Радева - за 

Анна Стойкова- за 

Симеон Колев – за 

Радослав Абрашев -за 

Николай Стойнев – за 

Ивайло Петков - за 

Силвия Дойчинова - за 

Иво Божков - за 

Иван Виделов – за 
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По т. 2 от дневния ред: 

Информация с вх. № СОА23-ВК08-8880/1/04.07.2023 г. относно спешно 

почистване на речното корито от дървесна растителност на р. 

Лесновска, участък землище с . Долни Богров, район „Кремиковци“ с 

вносител Лилия Донкова – кмет на район „Кремиковци“. 

Г-жа Л. Радева поясни, че през изтеклата седмица неколкократно 

е сезирана както от колегите от Столична община и различните дирекции, 

така и от кмета на района г-жа Донкова. В неделния ден имаше и протестни 

действия на гражданите на Долни Богров във връзка с възникнал проблем, 

че затлачването на речното корито, обрастването му с растителност – 

храстова и дървесна, както и на откосите на реката в споменатия тук участък 

– по-скоро то е и в други участъци, но тук конкретно се поставя въпросът за 

тези – създава реални рискове за заливане на населеното място и терените 

около участъка, който е описан.  

Поставен беше въпросът и за това, да се предприемат спешни 

действия и затова се наложи да го включим в дневния ред на днешното ни 

заседание.  

Г-жа Л. Донкова поясни, че 3,4 километра от линиите между с. 

Долни Богров и Равно поле до 1,8 километра след моста на р. Лесновска на 

Ботевградско шосе. Наистина е много обрасъл. При наводнението от 15 до 

18 юни стигна до 10 см от дъното на моста. Това се беше случвало 2015 г., 

удари в дъното и водата си намери пътя. Хората бяха много притеснени. Ние 

даже няколко вечери спахме там на самата дига просто да са спокойни, че 

има хора и някой седи там и наблюдава какво се случва изобщо.  

Напрежението на хората си расте. Въпреки сегашните жеги те 

знаят, че рано или късно пак ще започне да вали. 

Но наистина е много обрасло, то е гора. „Напоителни системи“ за 

щастие за първи път реагират много адекватно. Дойде техен представител 
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на протеста, каза си, че изцяло негова си е отговорността. Хората се опитаха 

Столична община няма ли някакво отговорност по поддръжката, след като 

се почисти. Той каза: не, и след, и сега отговорността си е изцяло на 

„Напоителни системи“, съоръжението е държавно и става въпрос 

единствено и само за дървета по дигите в самото корито и на бермата и 

дигите на реката. Наистина е гора. 

Аз при всички положения му казах по време на протеста, че в 

момента, в който се започна да се чисти този участък, тези 5,4 километра, 

веднага ще се стартира искане за продължаване, защото не се ли почисти до 

вливането в Искъра, все някъде ще направим проблем. 

Сега са започнали да чистят от язовира до Равно поле. Ако не 

чистим ние, ще направим проблем в Долни Богров. Ако се изчисти този 

участък, за който говорим, това е изцяло землище, отиваме в Челопечене. 

Като се изчисти в Челопечене отиваме пък в Нови Искър. Все някъде ще 

избие. Но те са успели да си намерят фирма, която да чисти срещу 

дървесната растителност, тоест не им се налага да осигуряват бюджет. Тоест 

може да се случи сега. 

Г-жа Л. Радева допълни, че това което се споменава в момента е 

факт, който е добър по отношение на осигуряването на фирмата на 

дейностите по почистване, но от гледна точка на нашата комисия носи риска 

от това да не възникнат изкушения да се премахва растителност, която 

трябва и която не трябва заради икономическия интерес на фирмата, която 

ще извърши дейностите по почистване. Затова е хубаво да има протекли 

всички съгласувателни процедури и с „Басейнова дирекция“ просто да 

обобщи информацията. 

В отговор г-жа Л. Донкова каза, че са приложили цялата 

процедура, която са извървели „Напоителни системи“ досега. Наистина 

имат всички съгласувателни писма, минали са си през „Басейнова 

дирекция“. И е на мнение, че дори населението няма да позволи да се изсече 
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и едно дърво извън коритото. В района са много чувствителни на тема 

екология, така че няма да се случи това, да се изсече и едно дърво, което ако 

изсекат около коритото, ще го разберем веднага.  

Г-жа Л. Радева допълни, че  в четвъртък, когато се говори да влезе 

като извънредна точка във вторник на редовното ни заседание, все още 

нямаше съгласувателно писмо от РИОСВ. Буквално в часовете, в които 

беше нужно, за да направим включването в днешното заседание, вече е 

налице и становището на РИОСВ, така че всички процедури, които следват 

по закона и извървяни, като говорим за Закона за защита от вредното 

въздействие на водите – този закон е основанието за предприемане на тези 

действия. 

На тази  основа, тъй като все пак нашата наредба изисква, 

господин Данчев настояваше, гледането се случи и в Комисията по околна 

среда, госпожа Билева също, макар да е в отпуска, се обърна като 

председател с искане това нещо да се случи в комисия. Това е причината 

тази точка днес да е на вниманието на целия състав.  

Г-н Д. Данчев допълни и за растителността. Няма опасения от 

някаква ценна растителност. Като цяло преобладават видове топола и върба, 

които, са инвазивни, бързорастящи на подобни територии, така че няма 

опасност да бъдат премахвани някакви декоративни ценни дървета.  

Г-жа Л. Радева каза, че е съгласна, но чувствителността на 

гражданите по отношение на премахване на растителност е много висока. 

Затова предложението ще бъде в записа, с който да се произнесе комисията 

да е: като се премахват само дърветата с доказана препятстваща функция по 

отношение на оттока на водите. Тоест, задължително да не се изкушат, 

защото оттам им влизат машините, да се правят проходни пътища, за да им 

е по-лесно да следват, примерно, на отделени участъци по тези пет 

километра. Нека да имаме този запис. Той би представлявал една 

допълнителна гаранция, а и ще даде основания за предприемане на действия 
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по санкциониране, ако подобни изкушения намерят място в процеса на 

изпълнение на дейностите. Една защита е, според мен, полезна. 

Г-н И. Божков попита каква е гаранцията, за това, че ще бъдат 

изсечени само дърветата, които препятстват потока на водата? 

Г-жа Л. Радева допълни, че четири институции са съгласували – и 

РИОСВ, областният управител. Тоест контролът освен от нас през 

пълномощията на кмета на района и тези четири институции с контрола. 

В отговор г-жа Л. Донова допълни, че при всички положения ще 

поеме тази отговорност, че наистина ще контролират този процес и ще 

уведоми комисията в случай, че наистина забележим каквото и да е 

нарушение на правилата. 

Г-жа Л. Радева предложи до вторник да се  разгледа в точка 

„Разни“ информацията за тези пет тополи в случая с фирмата, не искам да я 

споменавам в ефир, където без разрешение от кмета има премахване на пет 

канадски тополи.  

Нека да дойде до мене становището. Имаше един казус, по 

различни канали, но моля ви се да подготвите в точка „Разни“ да представим 

и тази информация, за да има спокойствие. Вие сте предприели своите 

действия по санкциониране. Има съставен констативен протокол, да се 

запознае и комисията, просто да го внесем, да ни го предадете до петък за 

комисията във вторник.  

 

Въз основа на състоялите се разисквания по предоставената 

информация, г-жа Л. Радева подложи на гласуване решението на комисията: 

1. Комисията подкрепя изпълнение на дейности по почистване на 

речното корито на р. Лесновска в участък от границата между 

землищата на кв. Челопечене и с. Долни Богров (кв 12 +960) район 

„Кремиковци“ до границата между землищата на с. Долни Богров и 

с. Равно поле (км 18 +300), включващо премахване на 

самонастанила се дървесна и храстовидна растителност от кюнето, 

бермите и дигите на корекцията на землището на с. Долни Богров, 
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като Комисията изисква да се премахват само и единствено дървета, 

които препятстват проводимостта на речното корито в посочения 

участък. 

 

Общо гласували: 

в т.ч.: 
10 

За 10 

Против Няма 

Въздържали се Няма  

Лорита Радева - за 

Анна Стойкова- за 

Симеон Колев – за 

Радослав Абрашев -за 

Николай Стойнев – за 

Ивайло Петков - за 

Силвия Дойчинова - за 

Иво Божков - за 

Иван Виделов – за 

 

Поради изчерпване на дневния ред в 9.45 г-жа Л. Радева закри 

заседанието.  

Протоколът е изготвен на 14.07.2023 г.   

Изготвил: П 

 

/Иванка Благова-старши 

експерт/ 

Председател на ПКООСЗГ: П 

/Лорита Радева/ 

 

 
 

 

 
Зам.председател на ПКООСЗГ: _________П___________ 

 /Анна Стойкова/ 

 

 

 

 

 


